

中国核心期刊遴选数据库收录 / 美国化学文摘 (CA) 收录

中国期刊全文数据库全文收录期刊 / 中国学术期刊综合评价数据库统计源期刊

ISSN 1672-2809

CN 36-1259/R

药品评价

YAOPIN PINGJIA

2022 年 7 月

第 19 卷 第

13 期

DRUG EVALUATION

July, 2022 Volume 19, Number 13

UPLC-MS/MS 检测小儿咳喘灵颗粒中 4 种黄曲霉毒素及灰毡毛忍冬皂苷乙

干燥方式对桃核承气汤浸膏粉物理指纹图谱 及指标成分的影响

氟哌噻吨美利曲辛片不良反应文献回顾性分析

ISSN 1672-2809



9 771672 280229

13>

江西省药品监督管理局 主管

江西省药学会 主办

2004 年创刊 半月刊
2022 年第 19 卷第 13 期
2022 年 7 月 8 日出版

主 管 江西省药品监督管理局
主 办 江西省药学会
主 编 周国平 赵志刚
副 主 编 郝希春
社 长 邓 维
编辑出版 江西省药品评价杂志有限责任公司
地 址 江西省南昌市北京东路1566号
电 话 (0791)86279953
(0791)88158637
网 址 www.yppjqk.com
电子邮箱 yppj2020@163.com
印 刷 南昌三联印务有限公司
发行范围 公开发行
国内发行 中国邮政集团公司江西省报刊发行局
国内邮发代号 44-53
国外发行 中国国际图书贸易集团有限公司
国外邮发代号 SM 1852
国际标准连续出版物号 ISSN 1672-2809
国内统一连续出版物号 CN 36-1259/R
国内定价 全年360.00元 每期15.00元

目 次

药事管理

对基于中医药特点的医保支付方式改革的思考····· 王森, 曹颖, 徐小军, 等 769

药物研究

UPLC-MS/MS 检测小儿咳喘灵颗粒中 4 种黄曲霉毒素及灰毡毛忍冬皂苷乙
····· 石慧君, 张文丽 773
干燥方式对桃核承气汤浸膏粉物理指纹图谱及指标成分的影响
····· 陈江平, 徐东婷, 李玲, 等 779
气相色谱法测定中药制剂中 11 种挥发性成分的含量
····· 左军凤, 熊马剑, 朱碧君 785

药物与临床

大黄、芒硝外敷联合瓜蒌牛蒡汤治疗乳痛的疗效研究·· 邹芳芳, 李伟, 廖朝青 790
认知行为情志疗法对苯磺酸氨氯地平片治疗老年女性高血压患者生存质量
及血压水平的影响····· 王玲, 王钦, 魏良燕, 等 793
盐酸利托君联合硫酸镁对胎膜早破患者 TREM-1、NF- κ B P65 水平
及母婴结局的影响····· 袁显平, 张艳艳 796
八珍益母胶囊联合缩宫素对药物流产的疗效观察
····· 陈永锋, 龚逞英, 刘芳宇, 等 799
止痛如神汤加减保留灌肠治疗肛窦炎 44 例疗效分析 ····· 许志辉, 周娟 802
阿奇霉素联合头孢曲松钠治疗小儿支气管肺炎 41 例临床分析
····· 林增明, 黄辉勇, 吴剑虹 805
加味二陈汤合三子养亲汤用于感染后咳嗽 44 例的效果分析
····· 罗双莲, 李沐霖, 孙阳胜 808
右美托咪定滴鼻复合罗哌卡因局麻在全麻下小儿扁桃体手术中的应用
····· 罗花梅, 蔡小华, 胡朝成 811
康柏西普不同方案治疗糖尿病黄斑水肿的疗效比较···· 汪彬, 屈晓勇, 欧阳君 815
2 型糖尿病患者门诊使用口服降糖药联合 GLP-1 受体激动剂
转换为德谷胰岛素利拉鲁肽注射液的案例分享····· 于俊杰, 马建华 819

综述

苦参的主要成分及质谱裂解规律研究进展····· 熊乐乐, 张静, 邓维 823
氟哌噻吨美利曲辛片不良反应文献回顾性分析···· 洪卫兰, 卢奎, 张文渊, 等 829

Contents in Brief

Responsible Institution

Jiangxi Drug Administration

Sponsor

Jiangxi Pharmaceutical Association

Editor-in-Chief

ZHOU Guoping ZHAO Zhigang

Executive President

DENG Wei

Editing & Publishing

Jiangxi Drug Evaluation Press Co. Ltd.

General Distributor

Domestic: Jiangxi Post Bureau

(Code No. 44-53)

Overseas: China International Book

Trading Corporation

Code No. SM 1852

CSSN

ISSN 1672-2809

CN 36-1259/R

Pharmaceutical Administration

Thinking on the Reform of Medical Insurance Payment Method Based on the Characteristics of TCM..... WANG Sen, CAO Ying, XU Xiaojun, et al. 769

Drug Research

Detection of Four Aflatoxins and Macranthoidin B in Xiaoe Kechuanling Granules by UPLC-MS/MS..... SHI Huijun, ZHANG Wenli 773

Effects of Drying Methods on Physical Fingerprint and Effective Components of Taohe Chengqi Decoction Extract Powder..... CHEN Jiangping, XU Dongting, LI Ling, et al. 779

Determination of 11 Volatile Components in Chinese Medicine Preparation by GC..... ZUO Junfeng, XIONG Majian, ZHU Bijun 785

Drugs and Clinic

Effect of External Application of Rhubarb and Mirabilite Combined with Gualou Niubang Decoction on Breast Carbuncle..... ZOU Fangfang, LI Wei, LIAO Chaoqing 790

Effects of Cognitive Behavioral Affective Therapy on the Quality of Life and Blood Pressure of Elderly Women with Hypertension Treated by Amlodipine Besylate Tablets..... WANG Ling, WANG Qin, WEI Liangyan, et al. 793

Effects of Ritodrine Hydrochloride Combined with Magnesium Sulfate on TREM-1, NF- κ B P65 Levels and Maternal and Infant Outcomes in Patients with Premature Rupture of Membranes..... YUAN Xianping, ZHANG Yanyan 796

Effect of Bazhen Yimu Capsules Combined with Oxytocin on Vaginal Bleeding after Drug Abortion..... CHEN Yongfeng, GONG Chengying, LIU Fangyu, et al. 799

Efficacy Analysis of 44 Cases of Anal Sinusitis Treated with Modified Retention Enema of Zhitong Rushen Decoction..... XU Zhihui, ZHOU Juan 802

Clinical Analysis of Azithromycin Combined with Ceftriaxone Sodium in the Treatment of 41 Children with Bronchopneumonia..... LIN Zengming, HUANG Huiyong, WU Jianhong 805

Effect Analysis of Jiawei Erchen Decoction and Sanzi Yangqin Decoction in 44 Patients with Cough After Infection..... LUO Shuanglian, LI Mulin, SUN Yangsheng 808

Application of Dexmedetomidine Intranasal Infusion Combined with Ropivacaine Local Anesthesia in Pediatric Tonsil Surgery under General Anesthesia..... LUO Huamei, CAI Xiaohua, HU Zhaocheng 811

Comparison of Efficacy of Different Regimens of Conbercept in the Treatment of Macular Edema in Diabetes..... WANG Bin, QU Xiaoyong, OUYANG Jun 815

Case Sharing of Oral Hypoglycemic Drugs Combined with GLP-1 Receptor Agonists Converted to Insulin Degludec and Liraglutide Injection in Outpatients with Type 2 Diabetes..... YU Junjie, MA Jianhua 819

Review

Research Progress on Chemical Constituents and Mass Spectrometry-based Fragmentation Rules of *Sophorae Flavescentis Radix*..... XIONG Lele, ZHANG Jing, DENG Wei 823

Retrospective Analysis of Literature on Adverse Reactions of Flupentixol and Melitracen Tablets..... HONG Weilan, LU Kui, ZHANG Wenyuan, et al. 829